
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA  I URGENT DEL PLE DE  20 DE 
NOVEMBRE  DE 2020

Identificació de la sessió:

• Caràcter: EXTRAORDINÀRIA I URGENT 
• Data: 20 de novembre de 2020
• Inici: 10:15
• Finalització: 11:35
• Convocatòria: primera i única

Assistents (17)

Batle – President    
Carlos Simarro Vicens

Tinents de Batle
1r Tinent de Batle: Sr. Carlos Darder Rosell
2a Tinenta de Batle: Sra. Maria del Mar Castañer Lozano
3a  Tinenta de Batle: Sra. Catalina Maria Pomar Catany
4t Tinent de Batle: Sr. Sebastián Luís Aguiló Roig
5e  Tinent de Batle: Sr. Joan Ruiz Mesquida 

Regidors: 
Miguel Nadal Vaquer
Andrea Pomar Capó
Laura Celià Gelabert
Gregori Josep Mayol Duran 
Joan Carles Simó Artero
Elvira Assumpta Arbona Cortés 
Jaume Mateu Lladó 
Maria de la Cruz Enseñat Alemany 
Maria del Mar Pérez Romero 
Catalina Maria Pizá Plaza 
Jaume Bestard Matas 
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Secretària:
Rosa Ripoll Coll 

Ordre del dia:

Primer.– Aprovació inicial de l’expedient de modificació de crèdit. Expedient 7547/2020.
Segon.- Proposta de modificació de les bases d’execució dels pressupost de l’Ajuntament 
de Sóller, per a l’any 2020. Expedient. 7638/2020.

Constatada l’existència de quòrum legal, el Sr. Batle President obre la sessió.

Desenvolupament de la sessió.

Primer.- Transferència de crèdit. Expedient 5451/2020.

Pren la  paraula  la  Sra.  Andrea  Pomar,  regidora  d’hisenda  i  diu  que  es  duu a  ple  tres 
projectes que es poden duu a terme gràcies a l’existència d’un romanent de tresoreria, i 
d’acord amb el Decret del Consell de Ministres que preveia que els ajuntaments poguessin 
utilitzar el romanent. Explica la regidora d’hisenda que l’equip de govern ha decidit invertir 
uns sis milions d’euros en tres projectes: reforma fantasio, construcció d’un aparcament 
carrer  Cetre,  reforma  interior  i  les  instal·lacions  del  poliesportiu  de  Son Angelats.  Vol 
matisar que el termini per finalitzar les obres és el 31 de desembre de 2021. Exposa la 
regidora que la finalitat del Decret estatal és poder fer obra pública per activar l’economia i 
s’ha obert el ventall en relació amb les inversions sostenibles. 

La Sra. Pizá es mostra sorpresa per la convocatòria del Ple i pel fet que s’ha enviat una 
documentació molt  extensa en menys de 48 hores que no hi ha hagut temps per poder 
estudiar-los en detall.  D’altra banda, es mostra preocupada per la saquejada a les arques 
municipals  que  suposen  els  projectes  i  diu  que  després  hauran  de  venir  els  partits 
d’esquerres a solucionar els comptes perquè les arques estaran buides. Diu que els projectes 
són prou importants i que s’haurien d’haver explicat en comissió i així l’oposició també 
hauria pogut participar, perquè hi ha projectes que per ventura s’haurien pogut fer d’una 
altra manera més ecològica, mediambiental. Insisteix que no poden enviar amb menys de 
48 hores la documentació d’uns projectes que costen a les arques municipals més de sis 
milions d’euros. Per aquest motiu diu que votaran en contra. 

Intervé la Sra. Laura Celià de Més per Sóller i li diu al Sr. Simarro que avui comença el 
compte enrere perquè el Partit Popular perdi les eleccions de l’any 2023. Diu que el Sr. 
Simarro es va passar tota la campanya electoral bravejant que seria si guanyava, la primera 
persona que havia governat tres legislatures a l’Ajuntament de Sóller. Segons la Sr. Celià el 
Sr.  Simarro  comet  la  mateixa  errada  que  li  duu  a  perdre  les  eleccions,  fer  projectes 
megalòmans que la gent no entén i menys en una situació com l’actual. La Sra. Celià es 
dirigeix al Sr. Simarro i li diu que el món ha canviat arrel de la pandèmia i que mentre arreu 
estan prioritzats polítiques socials, s’està ajudant als autònoms i als negocis locals, s’estan 
fomentant els serveis públics, s’està generant ocupació pública, i fomentant l’economia, el 
Batle està obsessionat només amb una cosa: fer aparcaments, i que aquí a Sóller tendrem 
milers d’aparcaments no sabem molt bé per a què. Afegeix que ara, que hi ha més recursos 
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que mai, el Partit Popular amb les crosses del regidor no adscrit i del Pi, es dediquen a fer 
polítiques desfasades. D’altra banda, vol posar palès que es va enviar tota la documentació, 
de més de tres centes  pàgines amb menys de 48 hores i  agraeix les  explicacions  de la 
Interventora i de la regidora d’hisenda a la comissió informativa prèvia que els hi ha permès 
copsar la importància del que avui es duia a Ple, és a dir, vuit anys d’esforços i de sacrificis 
de sollerics i solleriques, que han generat un benefici de 17 milions d’euros, ara es destinarà 
la  meitat  d’aquest  romanent,  a  fer  tres  projectes  entre  els  que  s’inclou  un aparcament,  
mentre que a serveis socials  només s’han dedicat 118.000 euros, Segons la portaveu de 
Mes, aquestes són les polítiques del Partit Popular. D’altra banda, considera que aquestes 
obres no reactivaran l’economia de Sóller, perquè segurament les faran empreses de fora. 
També demana si és factible que estiguin acabades les obres al desembre de 2021 i amb 
quin romanent afrontarà el pagament de l’expropiació de l’Infante Lois o de la fàbrica nova. 
La  Sra.  Celià  considera  que  convendria  esperar  i  gastar  amb  prudència,  fomentant 
l’ocupació de les persones de Sóller i fent polítiques socials i de reactivació econòmica. Per 
tot l’exposat finalitza la seva intervenció anunciant el seu vot en contra.

El Sr.  Batle dóna la paraula el Sr. Jaume Mateu, qui lamenta que no s’hagi acceptat  la 
proposta d’ajornar el ple, i que això, s’ha demanant amb la intenció de poder valorar totes 
les propostes i de parlar amb els tècnics per poder conèixer i reflexionar sobre les mateixes. 
Segons el Sr. Mateu si el Sr. Simarro hagués estat tranquil i confiat en que eren projectes 
bons  per  a  tothom  hauria  pogut  avançar  la  comissió  informativa  o  anticipar  a  altres 
comissions, com la d’obres, la intenció de duu endavant aquest projectes. Diu el Sr. Jaume 
Mateu que hi ha coses que es pretenen fer que no estan contemplades en aquest pressupost i 
que va demanar com es feia comptes duu endavant i no se li ha contestat. Considera que 
s’ha treballat amb total secretisme que es faria amb el romanent i ara, a la correguda, es duu 
a  aprovació.  Lamenta  aquesta  manera  d’actuar  que  perjudica  a  tots  els  sollerics  i 
solleriques, i que no costa res fer les coses bé, que fa poc es va celebrar una ple ordinari i ja 
s’hauria pogut anunciar que s’estava treballant en aquesta línia i demanar col·laboració a 
l’oposició. Diu que el que fan és un frau i que no val fer la comissió i a continuació fer el 
plenari, a nivell formal és un desastre, sobretot quan es duu a ple, el projecte fins ara, més 
important de la legislatura. Segons el Sr. Mateu el mal de consciencia que duen es nota amb 
el nerviosisme que hi ha i la manca de ganes de debatre. Demana com es poden llegir tres 
centes pàgines i se suposa que has de poder demanar els dubtes a la comissió i després has 
de poder tenir temps per reflexionar sobre el sentit del teu vot. D’altra banda diu que es 
posa en risc l’estabilitat financera d’aquesta institució perquè una cosa és que ara no s’hagi 
de justificar l’estabilitat pressupostària i altra és no tenir un criteri de prudència per afrontar 
certes despeses. Fa referència a l’informe de la interventora que esmenta que la capacitat 
d'endeutament és de menys de tres milions d’euros, per tant, diu que quedarem amb un 
deute de tres milions d’euros. Segons el Sr. Mateu es podria arribar a entendre posar en cert 
risc l’estabilitat pressupostària però la pregunta és per fer què. Diu que el món ha canviat a 
partir  de  març  i  que  no  té  cap  sentit  rompre  l’estabilitat  pressupostària  per  fer  un 
aparcament que ara no és necessari. També diu que si no estan acabades a 31 de desembre 
de 2021 aquesta situació serà encara més complicada,  quan tampoc se sap encara si es 
suspendran per al 2022 les regles fiscals. També demana com farem per pagar l’Infante 
Lois. Considera el Sr. Mateu que hem perdut una oportunitat per fer projectes de millora 
real de Sóller i posa com exemple que es podrien fer unes cinquanta cinc obres com les del 
carre Bauçà, o fer parcs infantils que són obres més petites i hauria sigut més factible que 
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s’haguessin acabat al 2021. Demana a l’equip de govern que s’ho repensin perquè s’estan 
equivocant.

Intervé el Sr. Bestard i diu que varen aprovar uns pressuposts valents, que l’equip de govern 
tira endavant projectes a diferència de l’anterior corporació i posa l’exemple el cas de la 
fàbrica nova. Pel que fa a l’Infante Lois diu que quan pertoqui es mirarà i es durà endavant. 
El portaveu del Pi entén que estam davant maneres de fer política diferents, que els regidors 
de  l’oposició  preferirien  tenir  els  17  milions  al  calaix  i  que  ells  fan  una  política  de 
solucionar els problemes dels ciutadans. Pel que fa als serveis socials diu que el regidor ha 
manifestat que estaven coberts. Insisteix en que l’equip de govern té una política de fer 
coses i defensa la necessitat dels projectes i que cal tenir en compte que en qualque moment 
tornarem a la normalitat i si que caldrà comptar amb els aparcaments. 

Pren la  paraula  el  Sr.  Aguiló,  regidor  no adscrit  i  diu que  li  agraden els  projectes  i  li  
pareixen necessaris i interessants. Pel que fa als aparcaments i en relació amb la postura de 
l’oposició, diu que pareix que no coneixen la realitat de Sóller i que els aparcaments seran 
necessaris una vegada passada la pandèmia. No obstant, es mostra preocupat pel fet que 
puguin estar acabats abans de 31 de desembre de 2021, que a la comissió informativa se li 
ha posat en coneixement una dada que desconeixia, i per aquest motiu anuncia al Sr. Batle 
que no li queda més remei que optar per l’abstenció. 

Intervé  el  Sr.  Carlos  Darder,  portaveu  del  Partit  Popular,  diu  que  consideren  que  son 
projectes bo, incideix en el tema de Son Angelats que es tracta d’estalvi d’energia que és 
fonamental, diu que com a usuari de Son Angelats, ha arribat a entrenar a quaranta graus a 
l’estiu, i que es tracta d’un projecte que permetrà climatitzar les sales i habilitar més zones 
de deport, D’altra banda, pel que fa al tema del Fantasio, diu que també es necessari perquè 
es cau a trossos i se li podrà donar infinitat d’usos. Així mateix, i pel que fa al projecte dels 
aparcaments ho considerà també important per a que la gent ens visiti. Pel que fa als serveis 
socials diu que estan perfectament coberts i que al pressupost dels 2021 s’incrementarà la 
partida per aquesta àrea tant per recursos econòmics com per comptar amb més personal. 
Afirma que totes les coses bones que s’han fet al poble les ha fet el Partit Popular i posa 
com exemples:  el poliesportiu  de Son Angelats,  la primera línia  del Port,  el  tanatori,  la 
prolongació del carrer de Sant Jaume o els aparcaments actuals i demana que han fet els 
partits d’esquerres a part de buidar les arques. Critica el projecte del defensora que quan 
varen entrar només s’havia executat un sis per cent. Diu que la dreta ha tengut que «salvar 
el cul»  a l’Ajuntament en matèria econòmica. Considera que ara que hi ha diners és el 
moment de reactivar el poble. Finalitza la seva intervenció agraint la feina feta per la Sra. 
Pomar i la interventora. 

Pren la paraula la Sra. Andrea Pomar que vol puntualitzar el tema dels terminis, diu que tal i 
com s’ha explicat a la comissió informativa que fa poc que s’han tancat els comptes i que 
fou el  6  d’octubre  quan el  Consell  de Ministres  va acordar  el  Decret  que permetia  als 
Ajuntaments utilitzar els romanents, que estam a 20 de novembre i aquest Ajuntament duu a 
ple tres projectes, el que demostra que més eficiència és impossible. La Sra. Andrea Pomar 
li diu al Sr. Mateu que segurament haurà una pròrroga per poder allargar l’execució de les 
obres. En aquest sentiu li diu que si no es fan les coses de manera ràpida els hi passaria com 
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a la seva legislatura que no farien cap projecte. 

El  Sr.  Bestard  vol  agrair  la  feina  dels  serveis  tècnics  de  la  casa  dels  projectes  de 
l’aparcament de Cetre i de Son Angelats. 

La Sra. Andrea Pomar dóna les gràcies a la interventora per la seva eficàcia i li agraeix el fet  
d’apuntar-se a un curs per sabre com s’havia de duu endavant aquest expedient i que tresoreria 
ha fet feina per poder tancar els comptes. 

El Sr. Jaume Mateu es reafirma i diu que no s’ha contradit perquè sabien que hauria una 
suspensió de les regles fiscals i matisa que no s’han de confondre, que una cosa es fer via  en 
la tramitació,  i una altra altra és fer una comissió just abans del Ple, que perfectament la 
comissió informativa s’hauria pogut fer fa uns dies abans o el ple el dilluns següent i que així i 
tot. arribaven a temps de publicar al BOIB. Segons el Sr. Mateu no es tracta de fer un mega 
projecte per penjar-se medalles sinó de fer projectes útils pel poble, insisteix en que les coses 
es poden fer bé i ràpid sense atropellar a l’oposició, com s’ha fet. 

La Sra. Pizá, d’Unidas Podemos li diu al Sr. Bestard que ens oblidam del més important que és 
la crisi que pateixen els petits empresaris i els autònoms, i vol posar de manifest que aquest  
projectes no beneficiaran a cap empresa de Sóller. 

Abans de passar a votació intervé el Batle President i diu que si l’equip de govern aposta per 
qualque cosa es per la nostra gent i per la gent de Sóller i que si tot va bé amb la vacuna el mes 
de juny haurà una normalitat. Afegeix que fan feina amb les competències municipals i que les 
ajudes a la que es refereixen corresponen a altres administracions. Pel que fa al romanent de 
tresoreria, diu que no s’està posant en risc l’estabilitat pressupostària i que això ho demostra 
que utilitzen un diners que se’n volia enduu en Pedro Sánchez i que no ho va aconseguir.  El  
Sr. Batle exposa que els Ajuntaments d’ Espanya fan els projectes que els hi permet l’Estat i 
que estan pensats  per reactivar  l’economia.  Defensa els  projectes  i  diu que un d’ells  vol 
mantenir el patrimoni municipal i es necessari abans que caigui la taulada i evitar un segon 
escorxador. D’altra banda, diu que la gent jove necessita unes instal·lacions esportives com 
toca i eficients.  Opina que una de les demandes de Sóller de sempre és que hi hagi més 
aparcaments. Incideix en que els projectes són necessaris i que estan ben fets pels tècnics de la 
casa, que la documentació es pot llegir en un horabaixa i que en lloc de fer feina per ciutat 
dediquin més temps a l’Ajuntament. D’altra banda, diu que la llista electoral que ell encapçala 
mai a perdut unes eleccions i vol recordar que la joventut socialista en el seu moment, es va 
fermar  a  un arbre per  reclamar  que no es  fes  el  poliesportiu.  Enumera  projectes  com el 
pàrquing de Lepanto, el tunel de sa Mola, la primera línia o l’escola de ca les Ànimes, les 
pistes de petanca, la pista de tir de fona, el polígon pels empresaris, o la prolongació del carrer 
de Sant Jaume, que tots son projectes del Partit Popular i diu que ells si fan inversions per el 
futur dels fills i que tot això es fa mantenint l’estabilitat pressupostària. El Sr. Simarro diu que 
aposta per la gent de Sóller no com altres que donen feines a gent de Pollença. Finalment diu 
que és cert que els projectes han d’estar finalitzats a final d’any, que tot Espanya té el mateix 
problema i que a través de la FEMP s’han presentat esmenes i espera que prosperin, per tal de 
prolongar els terminis. Es dirigeix al Sr. Aguiló i li demana que voti a favor, que si al mes de 
març, no s’ha donat un termini per prorrogar, ho aturaran. Precisa que ara no treim a licitació 
una obra, només feim la primera passa que és dotar la partida i preparar la licitació. Reconeix 
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que, així com funcionen en Pedro Sanchez i el Sr. Iglesias hi ha moltes probabilitats que no es 
puguin fer cap del projectes, però que no es pot perdre la possibilitat i cal tenir-ho tot preparat 
per si finalment és possible. Insisteix que quan torni la normalitat la gent exigirà instal·lacions 
adequades,  carrers  nets  i  places  d’aparcaments.  El  batle  li  sorprèn  que  li  diguin  que  té 
aspiracions d’anar a Palma, regidors que són directors generals. Diu que està aquí perquè li 
agrada el seu municipi i fer feina per Sóller. 

El Sr. Aguiló li agraeix la reflexió que ha fet i diu que creu amb els projectes però que s’ha 
preocupat pel tema dels terminis i espera que el govern central doni més temps per executar els 
projecte i anuncia que votaran a favor. 

Passats a votació, amb 9 vots a favor i 8 vots en contra, ACORDA el següent: 

Primer.- La modificació que s'acorda és la següent :

ESTAT DE DESPESES:

Modificacions a càrrec de romanent de tresoreria

Progr. Econ. DESCRIPCIÓ
Consignaci

ó Inicial
Modificació

Consignació 
Definitiva

Crèdits extraordinaris

9200 6220000
Rehabilitació centre d'arts 
escèniques Fantasio

0,00 1.754.295,17 1.754.295,17

1692 6090000

CONSTRUCCIÓ  EDIFICI 
D’APARCAMENTS  I 
CONDICIONAMENT  DE 
SOLAR  MUNICIPAL  DEL 
CARRER  DE  CETRE, 
MILLORA  DE 
L’ACCESSIBILITAT  I  NOU 
ACCÉS DES DEL CARRER 
DE LA GRAN VIA.

0,00 3.335.094,44 3.335.094,44

3400 6320100

REFORMA  INTERIOR 
INSTAL-LACIONS  I 
MILLORA  DE 
L’EFICIÈNCIA 
ENERGÈTICA  DEL 
POLIESPORTIU  DE  SON 
ANGELATS.

0,00 1.223.723,18 1.223.723,18

  T O T A L 0,00 6.313.112,79 6.313.112,79
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Segon.-  Respecte a l'estat d'ingressos, el concepte del Pressupost d'ingrés quedarà de la 
següent manera:

ESTAT D’INGRÉS:

Aplicació 
pressuposta

ria
DESCRIPCIÓ

Consignaci
ó Inicial

Modificació
Consignació 

Definitiva

87000
Romanent de tresoreria 
per despeses generals

0,00 6.313.112,79 6.313.112,79

 
T O T A L CRÈDITS A 
CÀRREC R. 
TRESORERIA

0,00 6.313.112,79 6.313.112,79

Tercer.- Sotmetre aquest expedient de modificació de crèdits a informació pública pel termini 
de QUINZE DIES HÀBILS previ anunci en el B.O.I.B. i en el Tauler d'Anuncis d'aquesta 
Casa Consistorial, i un cop transcorregut el termini, cas de no presentar-se cap reclamació 
contra  el  mateix,  es  considerarà  aprovat  definitivament.  Tot  això  de  conformitat  al  que 
preveuen els articles 169-1, i 177-2 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.

Segon.-  Proposta  de  modificació  de  les  bases  d’execució  dels  pressupost  de 
l’Ajuntament de Sóller, per a l’any 2020. (Expedient. 7638/2020).

La secretaria llegeix la proposta i la regidora d’hisenda explica que es duu a ple modificar 
les bases d'execució del pressupost per les subvencions que han arribat per tema Covid: per 
ajudes als nins que es volien inscriure a escoles esportives d’estiu per valor de 18.000 euros 
i per ajudes nominals a la gent per necessitats personals com pugui ser per pagar llibres 
escolars,  abonar  electricitat,  l’aigua.  Explica  la Sr.  Pomar que amb aquesta  modificació 
casaran les bases d’execució amb el pressupost. 

Pren la paraula la portaveu d’Unidas Podemos i diu que votaran a favor perquè és un tràmit 
burocràtic i a més van destinades a beneficiar a les persones que ho necessiten per tema 
Covid. 

La Sra. Celià diu que li donaran suport.
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El  Sr.  Jaume  Mateu  vol  recalcar  que  aquestes  ajudes  provenen  d’administracions 
supramunicipals i agraeix que es pugui disposar d’aquests diners. 

Sense més intervencions,  i  passats  a votar,  el  resultat  és  el  següent,  la  Corporació,  per 
unanimitat, ACORDA:

Primer.- Modificar les bases d’execució del pressupost per a 2020, per adequar-les a les 
modificacions pressupostàries aprovades durant l’exercici.

Les modificacions que s’hi introdueixen són les següents:

- SUBVENCIONS PER ACTIVITATS ESPORTIVES: 18.00,00 EUROS
- AJUDES NOMINALS COVID-19 SERVEIS SOCIALS: 45.000,00 EUROS

Segon.-  Aquest  acord  aprovatori  serà  considerat  com  a  definitiu  si  no  es  produeixen 
reclamacions en contra durant el termini d’exposició publica, essent publicat en el BOIB la 
modificació de les bases d’execució.

Quan són 11:35 hores, el Batle President aixeca la sessió, de la qual com a secretària estenc 
aquesta acta. 

Vist i plau                                                                                         La secretària 

El Batle-president 

Carlos Simarro                                                                                 Rosa Ripoll Coll 

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller, 

El batle                                                                     Davant meu 

Carlos Simarro Vicens                                             La secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària de dia 12 de gener de 2021  i s’aprova per    

La secretària.
DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 7

K2
W

9J
74

T9
SX

W
M

9M
2T

FN
F3

KK
L 

| V
er

ifi
ca

ci
ó:

 h
ttp

s:
//s

ol
le

r.s
ed

el
ec

tro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 8

 d
e 

8 


		esPublico Gestiona - Ajuntament de Sóller
	2021-03-17T09:22:41+0100
	Sóller
	ROSA ISABEL RIPOLL COLL - 43121081Z (FIRMA)
	Ho accepto


		esPublico Gestiona - Ajuntament de Sóller
	2021-03-17T14:19:53+0100
	Sóller
	CARLOS SIMARRO VICENS - 05242003G (FIRMA)
	Ho accepto




